
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Grzegorza Czeleja

na 49. posiedzeniu Senatu
w dniu 18 lutego 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Szanowna Pani Minister!
Z zainteresowaniem przeczyta³em informacje przekazane mi w odpowiedzi na moje poprzednie zapy-

tanie w sprawie projektu ustawy o podatku od towarów i us³ug przewiduj¹cego wprowadzenie podatku
VAT w odniesieniu do us³ug szkoleniowych. Oœmielam siê jednak zwróciæ do pani minister ponownie.

Cieszê siê, ¿e – jak mnie zapewniono – obecnie obowi¹zuj¹ca procedura akredytacji, okreœlona roz-
porz¹dzeniem ministra edukacji narodowej i sportu z dnia 20 grudnia 2003 r. w sprawie akredytacji
placówek i oœrodków prowadz¹cych kszta³cenie ustawiczne w formach pozaszkolnych (DzUnr227poz. 2247,
ze zm.), dzia³a bez zarzutu. Cieszê siê, ¿e nie ingeruje ona w wolny rynek us³ug edukacyjnych, a kurato-
rzy oœwiaty do prowadzenia procesu akredytacji s¹ dobrze przygotowani.

Niemniej jednak, tak jak pisa³em w poprzednim zapytaniu, obawy moje budzi ewentualne zagro¿enie
dla obecnego stanu rzeczy po wprowadzeniu projektu ustawy o podatku od towarów i us³ug przewidu-
j¹cego wprowadzenie podatku VAT w odniesieniu do us³ug szkoleniowych. Jego przepisy mia³yby obo-
wi¹zywaæ od 2011 r.

Z tego, co rozumiem, projekt ten zawiera pewien warunek. Otó¿ zwolnienie placówki z koniecznoœci
p³acenia podatku VAT bêdzie zale¿a³o od otrzymania przez ni¹ akredytacji kuratorium oœwiaty na po-
szczególne prowadzone przez placówkê kursy. Spodziewam siê, ¿e wiêkszoœæ placówek bêdzie jednak
chcia³a ustrzec siê dodatkowych kosztów w postaci dwudziestodwuprocentowej stawki podatku VAT
i bêdzie siê stara³a o uzyskanie akredytacji. Akredytacja z dobrowolnej stanie siê wiêc nieodzown¹.
Wówczas to – w moim rozumieniu – zaistniej¹ zjawiska, o których pisa³em poprzednio, czyli istotnie
zwiêkszy siê liczba przeprowadzanych procedur akredytacyjnych i wydawanych decyzji, co znacz¹co
obci¹¿y kuratoria, a tak¿e bêdzie zniechêcaæ niektóre placówki do organizacji kursów.

Bior¹c to pod uwagê, uprzejmie proszê Pani¹ Minister, aby raz jeszcze zechcia³a siê odnieœæ do moich
w¹tpliwoœci dotycz¹cych nie stanu obecnego, a tego, który ewentualnie zaistnieje po roku 2011 w razie
przyjêcia projektu ustawy o podatku od towarów i us³ug przewiduj¹cego wprowadzenie podatku VAT
w odniesieniu do us³ug szkoleniowych.

Z powa¿aniem
Grzegorz Czelej




